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شعله های مهیب در  «سید ولی» آسمان محدوده مرکزی تهران را سیاه کرد 

بازار در آتش

دومین گزارش از وضعیت ناوگان حمل ونقل عمومی پایتخت در صحن شورا
اتوبوس های نو به تهران نرسیدند

نورا حســینی: آتش ســوزی دربازار، حادثه ای پر تکرار در تهران 
اســت. روز گذشــته هم آتش ســوزی بزرگی در بازار سید ولی، 
آســمان محــدوده مرکزی تهران را ســیاه کرد. جــلال ملکی، 
ســخنگوی سازمان آتش نشــانی تهران، درباره این آتش سوزی 
می گویــد: ســاعت ۹:۳۷ صبــح روز ۱۶ خــرداد، یــک مــورد 
آتش ســوزی گســترده در چندین انبار و مغازه در بازار سید  ولی 
اعلام شــد. در ابتدا پنج ایســتگاه و ســپس سه ایســتگاه دیگر 
بــه محــل حادثه اعــزام شــدند. تانکرهــای آب، خودروهای 
آتش نشــانی، تولید کف و تجهیزات ویــژه و... در محل حادثه 
حضور داشتند. محل آتش سوزی یک ساختمان سه طبقه بود و 
یک انبار با سقف شیروانی هم کنار آن بود. چندین مغازه و انبار، 
جمعا به وســعت هزار متر، با کاربری نگهداری چسب و مواد 

نگهدارنده، تینر و... در ادامه دچار حریق شدند.

مســیر باریک بازار امداد رســانی را دشــوار کرده بود، کســی 
نمی داند که آیا کســی در این انبارها بوده است یا نه. بازار شایعه 
هم مانند همیشــه داغ است. تعداد ایســتگاه های آتش نشانی 
حاضر در محل به ۱۱ می رسد. ملکی می گوید تا زمان پایان حریق 

نمی توان آمار دقیقی از مصدومان حادثه داد.
شش ســاعت بعد از اعلام اولیه حریق آتش نشان ها در حال 
لکه گیری طبقات بالا هستند؛ اما در زیرزمین به دلیل حجم بالای 
اجنــاس و باریک بــودن راه، عملیات اطفای حریــق هنوز ادامه 
داشــت. بابک یکتاپرست، معاون سازمان اورژانس کشور، تعداد 
مصدومان را تا ســاعت ۱۲ ظهر سه نفر اعلام می کند و می گوید:  
ســوختگی مصدومان بین ۵۰ تا ۷۰ درصد است و تیم اورژانس 

تهران برای تدابیر لازم به محل اعزام شده است.
حســین نظری، معــاون خدمات شــهری و محیط زیســت 

شــهرداری تهران که در صحنه حادثه حضور داشــت، می گوید:  
این ساختمان، جزء ساختمان های ناایمن بوده و شش بار اخطار 
از سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری تهران دریافت 
کرده بود. ایمنی بازار تهران سال هاســت دغدغه مدیران شهری 

است؛ اما رسیدن به راهکار عملیاتی برای ایمنی دشوار است.
مهدی بابایی، رئیس کمیته ایمنی و مدیریت بحران شورای 
شــهر تهران، در این زمینه می گوید: جلسات ایمنی بازار تهران 
به  طور مستمر در منطقه ۱۲ برگزار می شود و گروه های مختلف 
در ســازمان بحران و فرمانداری تهران در ایــن زمینه کارهایی 
انجام داده اند. یکی از مخاطرات جدی در بازار، برق اســت که 
شرکت برق تقریبا پیشرفت خوبی در حوزه ایمن سازی کابل های 

برق داشته است.
او ادامه می دهد:  در برخــی نقاط فاصله کنتور برق تا داخل 

ملک زیاد اســت و مخاطرات جدی را ایجاد کرده اســت. انتظار 
این اســت که شــرکت برق به این موضوع ورود کند و بر ایمنی 
سیم کشی های داخل ملک هم نظارت داشته باشد و پس از دادن 
مهلت قانونی در صورت بی توجهی به قطع انشعاب اقدام کند و 

نظارت ها تا کنتور برق نباشد.
بابایی تأکید می کند:  جلسات ساماندهی بازار جدیت قدیم را 
ندارد و انتظار می رود ایمن ســازی با سرعت بیشتری دنبال شود. 
نماینده ویژه آتش نشــانی در بازار مســتقر است و به  طور روزانه 
و ماهانــه وضعیت ایمنــی را رصد و گزارش هــای لازم را اعلام 
می کند؛ اما باید در ایمن ســازی اقدامات سریع تر باشد تا مردمی 

که در بازار تردد می کنند از لحاظ ایمنی مشکلی نداشته باشند.
ناصر امانی، عضو شــورای شــهر تهران هــم می گوید: برای 
منطقه ۱۲ که منطقه مرکزی شــهر تهران باید یک طرح ویژه در 
حوزه مدیریت شــهری طراحی شود. این منطقه نیاز به یک نگاه 
ویژه از ســوی شــهرداری تهران دارد و به نظر می آید شهرداری 
تهران باید خود در این منطقه بحران ها را مدیریت کند. این اتفاق 
در دوره چهارم مدیریت شــهری افتاد و شهردار تهران احساس 

کرد خودش باید وارد میدان شود و آنجا را مدیریت کند.
او ادامه می دهد:  دو هفته نگذشــته از آتش سوزی قبلی که 
شــاهد یک آتش سوزی جدید هستیم و نکته دیگری هم که باید 

به آن توجه شود، انتقال مشاغل پرخطر به حاشیه شهر است.
میانه اردیبهشــت بود که احمد وحیدی، وزیر کشور، به بازار 
تهران آمد تا وضعیت ایمنی بازار تهران را بررســی کند. تعداد 
و محل قرارگیری ایســتگاه های آتش نشــانی، خطرات ناشی از 
سیم کشی و برق رســانی غیراصولی ســاختمان ها، ایمن سازی 
ســاختمان های بحرانی برخــی از موضوعاتی بــود که در این 

جلسه مطرح شده بود.
روز گذشته ساعتی قبل از این آتش سوزی بزرگ محمدمهدی 
بلندیان، معاون نظارت و بازرسی امور سیاسی و قضائی سازمان 
بازرسی، نســبت به ایمنی بازار تهران هشدار داده و گفته بود:  با 
توجه بــه وضعیت بازار تهران از منظر فرســودگی و پایین بودن 
ایمنی ساختمان ها و همچنین مالکیت های متعدد املاک آن  که 
شامل اشــخاص حقیقی و حقوقی و نهادها بوده، در نامه ای به 

مسئولان ذی ربط خواستار تسریع در ایمن سازی این بازار شدیم.
در همیــن زمینه به گزارش این ســازمان در خردادماه ســال 
گذشــته خطاب به وزیر کشور و اســتاندار تهران، مبنی بر وجود 
معضلات و مشکلاتی نظیر معابر و گذرگاه های کم عرض، وجود 
امــلاک متروکه و مخروبه، عدم دسترســی نیروهــای عملیاتی 
آتش نشــانی در مواقع حریق، غیراستاندارد بودن زیرساخت های 
بازار تهــران مانند شــبکه های جمع آوری فاضــلاب و آب های 
ســطحی، توزیع برق، گازرســانی، مشــکلات گره های ترافیکی 
منطقه و حومه بازار و همچنین مکاتبه در شــهریور سال گذشته 
با وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع  دســتی، مبنی بر 
وجــود ناهماهنگی بیــن وزارتخانه مزبور و شــهرداری منطقه 
۱۲ درباره اعمال ضوابط میراث فرهنگی در نقشــه های اجرائی 

ساختمان های در شرف صدور پروانه اشاره کرد.
بلندیــان تأکید کرده بود: مســائل و مشــکلات بــازار تهران 
فرادســتگاهی بوده و تعــدادی از وزارتخانه ها و دســتگاه های 
اجرائی کشــور نظیر نیرو، نفت، تعــاون، کار و رفاه اجتماعی، راه 
و شهرســازی، میراث فرهنگی و گردشــگری و صنایع  دســتی، 
شــهرداری تهران و سازمان اوقاف و امور خیریه از لحاظ اجرائی 
و مدیریتی در بازار تهران اعمال وظیفه می کنند. به منظور ایجاد 
عزم جدی، برنامه ریزی صحیح و اجرای برنامه های کارشناســی 
و عملیاتی، وزارت کشــور باید به عنوان متولی امر نقش راهبری 
و هماهنگی بین دســتگاه های دیگر را بر عهده داشــته باشد و با 
توجه به اینکــه هرگونه اقدام اجرائی نیازمند صرف هزینه مالی 
اســت، ضرورت دارد تأمین اعتبار مناسب با حجم فعالیت های 
اجرائی در راستای ایمن سازی و رفع خطر از بازار تهران در اولویت 
قرار گیرد. معاون نظارت و بازرسی امور سیاسی و قضائی سازمان 
بازرســی به مســئولان مربوطه تأکید کرد: در صورت عدم اقدام 
مقتضــی بنا بر قانــون با خاطیان و ترک فعــل کنندگان برخورد 

خواهد شد.
رونوشــت نامه ارسالی ســازمان بازرســی درباره ایمنی بازار 
تهــران به دفتر ریاســت جمهوری، بــه وزرای نفت، نیــرو، راه و 
شهرســازی، میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی، تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، وزیر کشــور، فرمانــده کل انتظامی، رئیس 
پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا، استاندار تهران، شهردار تهران و 
رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه جهت اقدام ارسال  شده است.
سال هاســت کارشناســان حوزه ایمنی نسبت به چالش های 
بازار تهران که این نقطه را به یک نقطه پرخطر تبدیل کرده است، 

هشدار داده اند.
به گفته آنها سیســتم کابل کشــی برق در راسته های اصلی، 
ســراها و مغازه های بازار بزرگ تهران فاقد اســتانداردهای لازم 
است و اکثر تولیدی ها، بیش از آمپر تعریف شده از کنتورهای برق 
اســتفاده می کنند. همچنین نبود سیستم گاز کشی و مستقرشدن 
رستوران های متعدد در نقاط مختلف بازار با منابع حجیم تأمین 
گاز و کپســول های بزرگ مقیــاس، یکــی از مهم ترین تهدیدهای 

ایمنی بازار محسوب می شود.
دپوی کالاهای قابل اشــتعال در طبقــات فوقانی یا زیرزمین 
ســراها و حجره ها، در مواقع حریق و به دلیل بســته بندی های 
مقوایی، باعث گســترش آتش می شود که کنترل و پایش انبارها 
به صورت مداوم و ارائه ضوابط اســتقرار انبارها می تواند اقدام 
مؤثری در راســتای ایمن سازی و پیشگیری از حریق در بازار بزرگ 

تهران باشد.
به گفته کارشناســان شــهری بازار تهران فاقد نقشه ساخت 
(as built) دقیقی از مســیر عبور کابل های برق فشار قوی است 
و کابل های برق روســطحی موجود نیز ایمن ســازی نشــده اند. 
خوانا  بودن مسیرهای امدادرســانی و مسیر خروج اضطراری در 
مواقع بحران و وجود فضای امن و پشتیبان بحران نیز از نیازهای 

اساسی بازار است که باید به آن توجه شود.

شــرق:  معاون حمل ونقل زاکانی می گوید برای پســت و مقام 
به شــهرداری نیامده و در هیچ ســتادی هم کار نکرده اســت. 
او در برابر انتقادهای اعضای شــورای شــهر تهران درخصوص 
وضعیت ناوگان حمل ونقل می گوید: «من جانم را می گذارم که 
این کار راه بیفتد و اگر یکی از اعضا تشخیص بدهد که من جانم 
را بگذارم و از همین پشــت بام خودم را پایین بیندازم مشــکل 

شهر حل می شود، نامرد عالم هستم که این کار را نکنم».
روز گذشــته باز هم در صحن شورای شــهر تهران گزارشی 
از برنامه های شــهرداری تهران در حــوزه حمل ونقل و ترافیک 
داده شد. گفته می شود نرجس سلیمانی درخصوص وضعیت 
اتوبوس های پایتخت از شهردار تهران طرح سؤال کرده، در این 
مدت یک بار شــهردار تهران و معــاون حمل ونقلی زاکانی به 
صحن شــورای شــهر آمده اند اما به طور رسمی هنوز شهردار 

پاسخ این عضو شورای شهر را در صحن نداده است.
در جریان گزارش حمل ونقلی مدیران شهری، مشخص شد 
که خوش بینی اســت کــه تا پایان این دوره از مدیریت شــهری 
۶۳۰ واگن مترو به تهران برســد. قیمت اتوبوس از سال گذشته 
دو برابر شده و اعتبار پیش بینی شده در شورا کفاف خرید نیمی 
از اتوبوس های پیش بینی شــده را می دهد و تحریم ها و افزایش 

نرخ ارز یکی از عوامل تأثیرگذار در این حوزه بوده است.
جــلال بهرامــی، معــاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری 
تهران، با بیان اینکه در دوماهه اول امسال بازسازی اتوبوس ها 
را در دســتور کار قرار دادیم، یادآور شــد: در مترو نیز در خط ۶ 
بهره برداری از ایســتگاه ها و اورهال ۴۹ واگن را در نظر داشتیم؛ 
بهره برداری از ۲.۵ کیلومتر مســیر ایســتگاه شــهید دادمان و 
هفده شهریور را در مدت اخیر اجرا کردیم و ۹.۵ کیلومتر میانی 

خط ۶ نیز به اجرا درآمد.
بهرامی با تأکید بر تلاش برای تأمین اتوبوس از تولید داخل، 
گفت: پارسال قیمت اتوبوس ســه میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان 
بوده، امــا حالا هفت میلیــارد تومان اســت. روزی که بودجه 
تصویب شــد، قیمت اتوبوس چهار میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان 
بود، اما با تغییرات ارزی، قیمت به هفت میلیارد تومان رســیده 

است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران با اعلام اینکه 
رئیس جمهور چند بار دستور آنی را برای دریافت استانداردهای 
اتوبوس هــا داده بود، گفت: ما پارســال قولی از وزارت کشــور 
داشتیم که محقق نشد؛ ما قدرالســهم نزدیک به ۷۰۰ دستگاه 
اتوبــوس را پرداخت کردیم اما کمتر از ۱۷۰ دســتگاه را تحویل 

گرفتیم.
وی با بیان اینکه باید ۱۰ هزار دســتگاه اتوبوس تا پایان دوره 
ششم مدیریت شهری داشته باشیم، یادآور شد: نیاز اولیه را که 
سه هزار دستگاه است تا نیمه اول سال ۱۴۰۳ به نتیجه خواهیم 

رساند و سپس به سمت تأمین اتوبوس برقی خواهیم رفت.
بهرامی بــا اعلام اینکه برای رســیدن به ۱۰ هزار دســتگاه 
اتوبــوس ۷۰ هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز اســت، تصریح کرد: 
با تمــام تولیدکنندگان برای تأمین اتوبوس، مذاکراتی داشــتیم 
و تا امروز شــرکت های ســایپادیزل، وزارت دفاع، زامیاد و دیگر 
تولیدکنندگان در فهرســت مذاکــرات ما قرار دارنــد. قرار بود 
هزارو ۱۰۰ دستگاه از سوی وزارت کشور از تولیدات ایران خودرو 

به ما تحویل داده شــود، ما وقتی دیدیم تعهدات عملی نشــد 
خودمان وارد مسیر خرید اتوبوس شدیم و قرارداد قطعی هزار 
دســتگاه را منعقد کردیم که تا پایان ســال ۵۰۰ دســتگاه را به 
مــا تحویل دهند که از این تعداد ۲۰۰ دســتگاه تا مهرماه تأمین 
می شــود. با یکی از شــرکت ها نیز قــرارداد تأمین صد اتوبوس 
ســه کابینه تولیدی در ترکیه را منعقد کرده ایم که ۵۰ دســتگاه 

امسال و ۵۰ دستگاه نیز در سال آینده تأمین خواهد شد.
محســن هرمزی، مدیرعامل شــرکت متروی شهر تهران نیز 
گفت: از محل مبلغ ۷۷ میلیون یورویی وزارت کشور برای تأمین 
۶۳۰ دســتگاه واگن، ۵۸ میلیون یورو تأمین شــده و در حساب 
بانک شــهر اســت و امیدواریم بتوانیم پیش پرداخت را تا پایان 

این ماه داشته باشیم.
با بیان اینکه حواله نقدی نیــز به تاریخ ۲۰ خردادماه داریم 
و برای تتمه تأمین اعتبار ۱۱۸ میلیون یورو، تسهیلات می گیریم، 
گفت: این تســهیلات در کمیته اعتبارات مصوب شده و در حال 
دریافــت مجوز بانک مرکزی هســتیم؛ چون قــول داده بودیم، 
قریب به ۵۰ درصد مســئله حل شــده و در تلاش هستیم امور 
تسریع شــود؛ ذی نفعان متعدد باعث شدند که موانعی ایجاد 

شود.
مدیرعامل شرکت متروی شهر تهران با بیان اینکه تفاهم نامه 
خط ۱۰ به قرارداد تبدیل شــده و ۴۰۰ میلیــون یورو برای تأمین 
تجهیزات پیش بینی شده است، گفت: هزار میلیارد تومان برای 
اجرای این خط با قرارگاه خاتم الانبیا در نظر گرفته شده و تیر ماه 
حفاری خط ۱۰ آغاز خواهد شد که رقم آن از محل تهاتر با سپاه 

پاسداران انجام خواهد شد که مازاد بودجه است.
نرجس ســلیمانی پــس از ارائه گزارش حــوزه حمل ونقل 
عمومی شــهرداری تهران گفت: انتظار من ارائه گزارش عملی 
بود نــه گزارش مدیریتــی. وقتی از مدیریــت جهادی صحبت 
می کنیم، یعنی در شرایط ســخت کار را به نتیجه برسانیم. اگر 
شــرکت های داخلی توانایی تولید داشــتند، پــول بود و دولت 
همــکاری می کرد و اینکــه اگر هزاران اگر دیگــر بود کار انجام 
می شد، پاســخ مناسبی نیست. مردم در این حوزه مشکل دارند 
و این موارد پاســخ مردم نیســت. با کمال تأســف اگر بخواهم 
جمع بنــدی این گزارش را انجــام دهم باید بگویــم این موارد 
نشان از عدم توانایی و نبود برنامه مناسب برای نوسازی ناوگان 
اتوبوســرانی تهران اســت. بی تردید باید قراردادها به اعضای 
شورا ارائه شــود. باید شماره پلاک و شاســی اتوبوس هایی که 
دریافت شده است به شورا ارائه شود تا ما با بازدیدهای میدانی 
کــه انجام می دهیم بتوانیم وظیفه نظارتی خود را به درســتی 

انجام دهیم و گزارش های عملیاتی ارائه کنیم.
ناصر امانی، عضو شــورای شــهر تهران نیــز در واکنش به 
گزارش و مستندات مربوطه درخصوص فعالیت های انجام شده 
در ســال ۱۴۰۲ در حــوزه حمل ونقــل گفت: ما بــرای پزدادن 
اتوبــوس و متــرو نمی خواهیم اضافه کنیــم، هدف مان کمک 
به رفاه حال مردم اســت. حالا با هر وســیله ای ناوگان افزوده 
شــود، خوب است و از سوی هرکســی هم که باشد دستش را 
می بوســیم. از نظر من مشکل اصلی تولیدنشــدن اتوبوس در 
داخل نیست، اینکه در توسعه ناوگان درجا زده ایم این است که 
برای شهرداری تهران اولویت نداشته است. بررسی کنید ببینید 

چند بار جلســه برای قرارگاه مسکن و اجتماعی گذاشته شده و 
چند بار جلســه برای قرارگاه حمل ونقــل؟ در حالی که قرارگاه 
مســکن و اجتماعی وظیفه ما نیست و قرارگاه حمل ونقل صد 

درصد وظیفه ما و درد و مشکل مردم است.
امانی اضافه کرد: در ســال ۸۵ شــهردار تهران به جلســه 
هیئــت دولت راه داده نمی شــد و یک ریال هــم دولت کمک 
نمی کرد، اما تاریخ شهر تهران دیگر توسعه حمل ونقل عمومی 
را به آن اندازه به خودش ندیده و نمی بیند. حالا اما شهردار در 
جلســات هیئت دولت حضور دارد و مدام شــهرداری می گوید 
دولــت تمام قد از ما حمایت می کند و روزنامه همشــهری هم 
مــدام اقدامات دولت را تیتر می کنــد؛ خیلی هم عالی و ما هم 
حمایت می کنیم اما چرا خروجی عملی ما نمی بینیم؟ چون در 

اولویت شهرداری نیست.
عضو شورای شهر تهران گفت: آقای زاکانی، شهردار تهران 
وعده دادند تا آخر سال ۱۴۰۱ ناوگان اتوبوسرانی را به پنج هزارو 
۲۰۰ دســتگاه افزایش می دهد، فیلم وعده ایشــان هم موجود 
است، اما خبری نشــد. وقتی وعده می دهیم و عمل نمی کنیم 
ناامیدی ایجاد می شود. ما بارها گفتیم به وعده های دولت اتکا 
نکنید. از سال گذشته هر ماه شهرداری اعلام می کند این ماه ۱۵ 
درصد پیش پرداخت خرید ۶۳۰ واگن از چین را می پردازد و بعد 
ماه بعد می گوید ماه بعد! شــهردار تهران می گفت هفته بعد و 
حالا مدیرعامل مترو می گوید احتمالا ۵۰ درصد آن تأمین شــود 
و خرید به اواخر دوره ما برسد. اینکه به چه دوره ای برسد مهم 
نیست، مهم این است که در اختیار مردم قرار گیرد، حالا به اسم 
هرکسی. مردم یک ساعت و نیم در جنوب شهر برای سوارشدن 
به اتوبوس در ایســتگاه می نشینند! ما در پژو با کولر می رویم و 
می آییم و درکی از آنها نداریم. آمارهایی که ارائه داده می شود 

باید با ارقام و به صورت کیفی و صحت سنجی باشد.
مهدی چمران، رئیس شــورای شــهر تهران اما معتقد بود 
این گونه نیســت که حمل ونقل عمومی در اولویت شــهرداری 
نباشد و قطعا در اولویت است. او با بیان اینکه در جلسه هیئت 
دولت مســئله ورود اتوبوس های خارجی مطرح شد، گفت: به 
دلایــل تبلیغاتی علیــه واردات اتوبوس ایســتادند و کلیپی نیز 
علیه بنده درخصوص اتوبوس های خارجی در تلویزیون پخش 

کردند.
مهدی پیرهادی هم در واکنش به ارائه گزارش حمل ونقلی 
جلال بهرامی گفت: از زمانی که قرار شــد دو هزار اتوبوس در 
اختیــار تهران قرار گیرد، اعلام کردیم که خودروســازان داخلی 
نمی توانند این تعداد را آماده کنند و در اختیار شــهرداری قرار 

دهند.
وی بــا تأکید بر اینکــه باید برخی از ایــن اتوبوس ها را وارد 
کنیم، افزود: گرچه ممکن اســت مافیــای قدرت و ثروت مقابل 
این  موضوع بایســتند، اما واردات ضروری اســت. شورای شهر 
بودجه تخصیص داده، اما اگر شهرداری نتواند اتوبوس و واگن 
قطار تهیه کند، تلاش بدون اتوبوس و واگن مترو ارزشــی برای 
ما نــدارد. پیرهادی با بیــان اینکه در گزارش معاون شــهردار 
از اورهال ۲۰۳ واگن مترو صحبت شــد، ایــن تعداد را ناکافی 
دانست و افزود: باید این تعداد را حداقل به ۴۰۰ واگن برسانند 

تا مردم بتوانند استفاده کنند.

پیرهادی با بیان اینکه مردم در شــرایط اقتصادی کنونی باید 
بتوانند در حمل ونقل عمومی  احســاس آرامش داشته باشند، 
گفت: در حال حاضر ما شرمنده مردم هستیم. ایرادی ندارد که 
اتوبوس هایی از برندهای معروف بنز و مان که کیفیت مناسبی 
دارند و کمتر از چند ســال ســاخت هســتند و دارای استاندارد 
یورو ۵ هســتند، به تهران وارد شــوند. امروز چه کســی حاضر 
اســت تویوتای ۲۰۲۰ را سوار نشــود و به جای آن حاضر شود 
پراید صفر سوار شود. دولت نیز باید نسبت به این قضیه با مردم 

همراهی داشته باشد.
مهــدی اقراریان، رئیس کمیته نظارت هــم با تأکید بر اینکه 
گزارش هــا باید قابلیت راســتی آزمایی داشــته باشــند، گفت: 
جمع بندی من این بود که واگن ها در این دوره مدیریت شــهری 
تأمین نخواهد شــد و تعداد دوهزارو ۵۰۰ دستگاه از اتوبوس ها 
نیز در دوره ششم وارد ناوگان نمی شود؛ اگر ما نظارت نکنیم چه 

کسی قرار است نظارت کند.
ســید جعفر تشکری هاشــمی، رئیس کمیســیون عمران و 
حمل ونقل شــورا تأکید کرد:  ما نیاز داریم تعدد هدف گذاری را 
در حوزه حمل ونقل محدود کنیم؛ مســئله اصلی تأمین واگن و 
اتوبوس اســت و دیگر موارد در اولویت های بعدی قرار دارند. 
پیشنهاد و درخواست ما این است که یک کارگروه تشکیل شود 
و در این کارگروه هــا تصمیم گیری ها مورد پیگیری قرار بگیرد و 
با توجه به بوروکراســی معیوب اداری و گرفته شــدن جسارت 
تصمیم گیری در دولت و شهرداری، این کارگروه تشکیل و موارد 

با ترکیب مدنظر شورا جدیت پیگیری شود.
او ادامه داد: ما ممکن اســت به این نیاز داشــته باشیم که 
کارشناســی فوری برای منابع بودجه در نظر بگیریم. چه دلیلی 
دارد وقتی مردم منتظر اتوبوس هستند، بگوییم در حال ساخت 
یک پروژه بزرگ مقیاس که چنــد هزار میلیارد تومان از منابع را 
می بلعد، هستیم لذا می توانیم منابع را به سمت توسعه ناوگان 

ببریم.
وی با تأکیــد بر اینکه باید بازســازی اتوبوس ها را به عنوان 
اولویــت کاری و اقدام فوری در نظر بگیریم، گفت: وقتی تعداد 
زیادی واگن فعال نیســتند، چرا تمرکــز را باید روی تأمین واگن 
خارجی بگذاریم؟ باید از توان شــرکت واگن سازی برای اورهال 
متــرو به عنــوان یک اقدام فوری اســتفاده کنیم. درخواســت 
اکید ما این اســت که شهردار و رئیس شــورا حتما در کارگروه 
پیشــنهادی ما حضور داشته باشــند و در هر هفته جلساتی را 

برای پیگیری امور برگزار کنند.
پرویز ســروری، نایب رئیس شــورا هم در این جلسه با بیان 
اینکه وضعیت حمل ونقل عمومی مطلوب نیست، گفت: اتفاق 
خوبی افتاده و توانستیم از هیئت دولت مصوبه واردات اتوبوس 
دســت دوم را بگیریم اما ســازمان هایی همچون اســتاندارد و 
محیط زیست نظراتی دارند که مانع موضوع است؛ لذا پیشنهاد 
می شــود جلسه ای برگزار و استدلال های خود را مطرح کنیم تا 
بدانند نظرات آنها چه ضرری به مردم شهر تهران وارد می کند.
وی ادامــه داد: ایــن اقــدام می تواند کمکی به شــهرداری 
باشــد تا خودروهای با اســتاندارد بالا وارد کنیم و تا زمان تولید 
خودروی داخلــی، بتوانیم اتوبوس های خارجــی را در ناوگان 

داشته باشیم.

بـازتـاب

جوابیه روابط عمومی دانشگاه صنعتی امیرکبیر 
درباره یک گزارش

درخصوص درگذشت دانشجوی فقید 
دانشکده مهندسی مکانیک

مهنــدس بصیــر ابراهیم پور دانشــجوی ورودی ســال ۹۸ 
دانشکده مهندسی مکانیک روز چهارشنبه ۱۰ خردادماه حدود 
ســاعت ۱۹ دچار عارضه ایست قلبی می شــود. دوستان وی با 
اطلاع از این موضوع، ســاعت ۱۹:۴ به پایگاه اورژانس دانشگاه 

مراجعه می کنند.
ساعت ۱۹:۵ تیم اورژانس مستقر در دانشگاه کار احیا را آغاز 
می کند. ســاعت ۱۹:۱۸ یک تیم و دســتگاه آمبولانس از پایگاه 
اورژانس هنرمنــدان در محل حاضر و عملیــات احیا را ادامه 

می دهند.
حدود ســاعت ۲۰ تیم پزشــکی پــس از انجــام کار احیا و 
کمک هــای اولیــه، دانشــگاه صنعتــی امیرکبیــر را به مقصد 
بیمارستان فیروزگر ترک می کنند. همچنان در داخل آمبولانس 

عملیات احیا ادامه می یابد.
در بیمارســتان فیروزگر مجــددا عملیات احیــا و اقدامات 
پزشــکی انجام می شود. متأسفانه این اقدامات مؤثر واقع نشده 

و مرحوم ابراهیم پور فوت می کند.
همکاران دانشــگاه صنعتی امیرکبیر با اطلاع از موضوع از 
دقایق ابتدایی در کنار این دانشــجو و تیم احیا حاضر و ایشان را 

تا بیمارستان همراهی می کنند.
رئیــس پایــگاه اورژانس ۶۰۴ شــهدای دانشــگاه صنعتی 
امیرکبیر درخصوص بحث امدادرســانی گفت: این پایگاه دارای 
یک دستگاه آمبولانس، یک دستگاه موتورلانس و یک تکنیسین 
مقیم در پایگاه است که کار امدادرسانی به افراد داخل و خارج 

از دانشگاه را انجام می هد.
وی افــزود: در روز حادثــه همکاران این پایــگاه به محض 
اطــلاع از وضعیت بیمار بر بالین وی حاضر شــده و کار احیا و 

کمک های اولیه را آغاز می کنند.
رئیس پایگاه اورژانس دانشــگاه صنعتی امیرکبیر تأکید کرد: 
در بیماران عارضه ایســت قلبی تا کمک هــای اولیه و عملیات 
احیا انجام نشــود به هیچ وجه امکان جابه جایی سریع بیمار با 

آمبولانس امکان پذیر نیست.
وی یادآور شــد: ایــن پایگاه نیــز همانند ســایر پایگاه های 
اورژانس کشــور، به خارج از دانشــگاه هــم کار خدمات دهی 
و امدادرســانی را انجــام می دهــد و در زمــان وقــوع ایــن 
حادثه نیــز کارکنان این پایــگاه به همــراه آمبولانس مربوطه 
در خــارج از دانشــگاه مشــغول انجــام وظیفــه بودنــد بــه 
همیــن خاطــر از پایــگاه هنرمنــدان آمبولانــس بــه محــل 
اعزام شــد. رئیس پایگاه اورژانس دانشــگاه صنعتی امیرکبیر 
گفــت: خودروهای آمبولانــس این پایگاه و گوشــی های تلفن 
همراه تکنیسین های این مرکز به جی پی اس مجهز هستند، کلیه 
تماس هــا و پیگیری ها به صورت مســتند در این پایگاه موجود 

است.
ضمن عرض تســلیت به مناســبت فقــدان تأثربرانگیز این 
دانشجوی کوشای دانشگاه صنعتی امیرکبیر به خانواده محترم 
آن مرحوم و دانشــگاهیان صنعتی امیرکبیــر، از خداوند منان 
برای آن مرحوم علو درجات و برای بازماندگان صبر و شکیبایی 

مسئلت می نماییم.


